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Møde i Biblioteksrådet 
Dato 18-02-2025 
Sted Dragør Bibliotek  

 

Deltagere  
Camilla, Dorthe, Gitte, Helle, Pernille 

Afbud  
Per, Gert, Pia 

 
 

 

Dagsorden 
1. Nyt fra biblioteket 

2. Arrangementer 

3. Nyt fra kommunalbestyrelsens repræsentant 

4. Bibliotekets synlighed i forbindelse med kommunalvalg i november: 

• hvordan vi kan vise at biblioteket er vigtig for alle borgere i kommunen 

• hvordan kan vi udvikle og forbedre servicen og udbrede kendskabet til biblioteket 

5. Debat om vedtægter, jf. referat fra 18/11, hvor vi aftalte, at alle læser vedtægterne før mødet 

6. Godkendelse af referat 

Evt. 

 

1. Nyt fra biblioteket 

* Bibliotekets nye børnebibliotekar er fundet og tiltræder 1. marts. Hun er uddannet bibliotekar og 
kandidat i kulturformidling med speciale i børns læselyst og kommer fra en stilling som bibliotekar i 
Københavns Kommune. 

* Tagudskiftningen er stadig i gang. Da der også renoveres vinduer, har der været meget koldt de 
seneste dage. Til gengæld vil isolering i loftsrummet over faglitteratursalen samt de renoverede 
vinduer give bedre varme i den del af bygningen, når projektet er færdigt.  

* Det er vanskeligt at opvarme børnebibliotekssalen på 1. sal. Det har ikke været muligt at udlufte 
radiatorerne, da ventilerne er tæret. Dette er fejlmeldt – forhåbentlig vil en udluftning af radiatorer 
give bedre varme i lokalet og nedsætte behovet for andre varmekilder. 

* Slots- og Kulturstyrelsen har godkendt ansøgningen om forbedring af adgangsforhold for borgere 
med gangbesvær. 
Ombygningsarbejdet forventes at gå i gang til sommer. 
Der er ikke søgt om tilladelse til at indrette et handicaptoilet bag læsestuen, da arkitekten ikke 
mener, at dette kræver tilladelse.  

* Biblioteket er i gang med beredskabsplanlægning som et led i kommunens styrkelse af området. 

* 30. januar var biblioteket lukket for at medarbejderne kunne holde personaledag. Denne var 
vellykket og blev brugt på at tale om samarbejdet og hverdagen på arbejdspladsen, at definere forsøg 
med henblik på at øge udlånet, at tale om bibliotekets projekter og styrke overblikket for disse, at 
samle op på arbejdet med en kommunikationsplan og lægge planer for at arbejde mere målrettet 
med kommunikation. 

* Bibliotekslederen er i gang med årsberetningen for 2024, men desværre endnu ikke klar til at 
fremlægge den for Biblioteksrådet. Biblioteksrådet skal også formulere et afsnit til beretningen. 

 

2. Arrangementer 

* 4. februar: Metallica Special – foredrag om rockbandet Metallica. Det blev hurtigt udsolgt, og der 
var venteliste til billetter. Emnet var valgt som led i bibliotekets arbejde med at tiltrække andre end 
de sædvanlige brugere. Det lykkedes, idet der til dette arrangement var mange flere mænd, end der 
plejer at være til bibliotekets arrangementer. 

* 20. februar: Pynt din egen fastelavnskæphest. 
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* 25. marts: Live streaming af foredraget Den meningsfulde hjerne. 

* 3. april: Baby hånd- eller fodaftryk. 

* 26. april: Giv dit tøj nyt liv + Repair Café + besøg af en ung tekstilkunstner – bibliotekets bidrag til 
verdensmålsugen. 

* 14. maj: Litteratur som medicin. Lukket arrangement for læsekredse og DR Romanklubben. 

* 20. maj: Enhver kontakt efterlader spor. 

 

3. Nyt fra kommunalbestyrelsens repræsentant 

* Børn, Fritid og Kulturudvalget har besluttet, at der skal indføres selvbetjent bibliotek uden for den 
aktuelle åbningstid. 

* Udvalget har også godkendt processen for vedtagelse af en ny kultur- og fritidspolitik 

* På årshjulet for de politiske sager er biblioteket ikke nævnt. Det betyder dog ikke, at der ikke kan 
ske behandling af sager om biblioteket. 

* Udvalget for Klima, By og Erhverv har anbefalet til Økonomiudvalget, at der skal etableres 
cykelbaner på Vestgrønningen, og at Strandgade lukkes for indkørsel via Vestgrønningen. Begge dele 
kan få betydning for bilisters mulighed for at færdes tæt på biblioteket, men øger til gengæld 
færdselssikkerheden for andre trafikanter. 

* Der er frigivet en pulje penge til energieffektiviseringer, der blandet bliver brugt i forbindelse med 
tagudskiftningen på biblioteket. 

* Det er besluttet, at alle kommunale bygninger skal have fjernvarme, hvis fjernvarmeprojektet 
gennemføres. 

 

4. Bibliotekets synlighed i forbindelse med kommunalvalg i november: 

* hvordan vi kan vise at biblioteket er vigtig for alle borgere i kommunen 

* hvordan kan vi udvikle og forbedre servicen og udbrede kendskabet til biblioteket 

Formanden opfordrede alle rådets medlemmer til at gå i tænkeboks frem mod mødet i maj: hvordan kan vi 
skabe synlighed om biblioteket i valgkampen? 

Et par foreløbige bud:  

* Bibliotekets bidrag til Kulturnatten i september kan handle om bibliotekspolitik og demokrati som 
sådan. 

* Uformelle litteraturmøder – med god kaffe. 

* Digitale bogskabe som en form for ”fremskudt bibliotek”. Skabene kan placeres i fx 
Hollænderhallen. Da de er dyre, kræver det finansiering. 

5. Debat om vedtægter 

Rådet var enigt om at foreslå følgende vedtægtsændringer: 

§ 2, stk. 3: ”Der vælges 2 suppleanter” … ændres til ”Der vælges op til 2 suppleanter”. 

§ 3, stk. 7 ændres til ”Referatet udsendes til medlemmerne efter mødet og godkendes på næste møde” 
Herefter offentliggøres det på bibliotekets hjemmeside. 

Bibliotekslederen oplyste om, at ændring af bibliotekets vedtægter formentlig kan komme til politisk 
behandling sammen med en sag om Dragør Musik- og Kulturskoles vedtægter. Hun foreslog i øvrigt, at 
biblioteksrådet på sit næste møde aftaler procedurer for valg til rådet, der skal finde sted i tilknytning til 
kommunalvalget i november. 

6. Godkendelse af referat 

Referatet af mødet den 18. november 2024 blev godkendt. 

7. Eventuelt 

Helle Barth er inviteret til at deltage i borgersamling den 13. maj, hvor der også er biblioteksrådsmøde. 

 


